English Language Reading L4

There's good news and bad news about life in modern cities—first, the bad. People who study population growth predict a nightmare by the year 2025: the global population will be more than 8 billion, and almost 4 billion of these people will be living in cities in developing countries such as India and Nigeria. Population growth is already causing unbelievable overcrowding. Due to overcrowding, these cities have problems with air pollution, disease, and crime. People spend hours in gridlock—that is, traffic so horrible that it simply doesn't move—when they commute daily from their homes to their work and back. There isn't enough water, transportation, or housing. Many people don't have access to health services or jobs. Now the good news: in *some* cities, instead of worsening urban life is actually getting much better.

> هناك أخبار جيدة وأخرى سيئة عن الحياة في المدن الحديثة والعشرين، والسيئة. الناس الذين يدرسون النمو السكاني توقع كابوس بحلول عام 2020 : عدد سكان العالم سوف يكون أكثر من 8 مليار دولار، وحوالي 4 مليارات من هؤلاء الناس سوف يعيشون في المدن في البلدان النامية مثل الهند ونيجيريا. النمو السكاني هو الذي يسبب فعلا لا يصدق الاكتظاظ. بسبب الاكتظاظ، هذه المدن لديها مشاكل مع تلوث الهواء، والمرض، والجريمة. الناس يقضون ساعات في طريق مسدود هو أن، وحركة المرور الرهيبة بحيث أنه ببساطة لا يتحرك، عندما ينتقلون يوميا من منازلهم إلى أعمالهم والعودة. لم يكن هناك ما يكفي من الماء، والنقل، أو السكن. كثير من الناس لا يحصلون على الخدمات الصحية أو وظائف. الآن والخبر السار: في المدن آ بعض، بدلا من تدهور الحياة الحضرية في الواقع هو الحصول على أفضل من ذلك بكثير.

What does developing countries mean?

ما معنى كلمة الدول النامية ؟

NOT RICH COUNTRY

دول ليست غنية

كيف عرفنا المعني ؟ عرفنا المعنى من كلمة

وهي كلمة تستعمل لضرب المثل SUCHAS

مثل الهند ونيجيريا من ذلك استنتجنا معنى الكلمة

What does gridlock mean?

ماذا يعنى الجمود أو عدم الحركة ؟

traffic so horrible that it simply doesn't move

كيف عرفنا انه المعنى الصحيح للكلمة ؟ عرفنا ذلك من

- 1- الخط الفاصل والفاصلة -1
- 2- That is (adefinition)

What does predict mean?

ماذا تعني كلمة توقع ؟

To say in advance that something will happen

هنا جاء المعنى النقيض ما كتب هنا

worsening أي Bad

patter ولكن القصد هنا انه أصبح أفضل

What does commute mean?

ماذا تعنى كلمة انتقال ؟

There isn't enough water, transportation, or housing

كيف عرفنا انها المعنى الصحيح؟ عرفنا ذلك لأنها جاءت بين نقطتين punctuation

What does worsening mean?

ماذا تعنى كلمة تفاقم؟

urban life is actually getting much better.

ذلك لأنه الجملة جاءت على النقيض المكتوب سئ لكم المقصود جيد

Elizabeth Steinberg was a healthy sixteen-year-old student on the tennis team at St. Charles High School, west of Chicago, Illinois. But in the fall of 1977, he started to have strange health problems. The same thing happened to dozens of teachers and students at the school. They went to doctors for treatment of a number of symptoms such as sore throats, tiredness, headaches, and respiratory (breathing) difficulties. Doctors treated respiratory infections with antibiotics, but the condition didn't seem to improve, except—mysteriously—on weekends and over vacations, when the symptoms disappeared. Experts came to investigate and find the cause. They discovered that St. Charles High, like thousands of other schools and office buildings nationwide, is a "sick building"—in other words, a building that creates its own indoor air pollution.

وكانت اليزابيث شتاينبرغ صحي 41 عاما، طالب في فريق التنس في المدرسة العليا سانت تشارلز، غرب شيكاغو، إلينوي. لكن في خريف عام 4799 ، بدأ يعاني من مشاكل صحية غريبة. حدث الشيء نفسه لعشرات من المدرسين والطلاب في المدرسة. ذهبوا إلى الأطباء لتلقي العلاج لعدد من أعراض مثل التهاب الحلق، والتعب، والصداع، وصعوبات في التنفس (. تعامل الأطباء التهابات الجهاز التنفسي مع المضادات الحيوية، ولكن شرط لا يبدو لتحسين، إلا في ظروف غامضة، في عطلة نهاية الأسبوع والاجازات قد انتهت، عندما اختفت الأعراض. جاء الخبراء للتحقيق ومعرفة السبب. اكتشفوا أن سانت تشارلز عالية، مثل الألاف من المدارس الأخرى، ومباني المكاتب على الصعيد الوطني، هو "بناء المرضى" – وبعبارة مثل الألاف من المدارس الأخرى، ومباني المكاتب على الصعيد الوطني، هو "بناء المرضى" – وبعبارة الخرى، وهو المبنى الذي يخلق الخاصة بها تلوث أنهوا في الأماكن المغلقة

Topic:

Health problem in the schoole

Main Idea :

. They discovered that St. Charles High, like thousands of other schools and office buildings nationwide, is a "sick building"—in other words, a building that creates its own indoor air pollution.

Understanding Pronoun Reference: They (paragraph a, Line 4)

على ماذا يعود الضمير ؟

Teachers and students

Parts of Speechأجزاء الكلام

ينقسم الكلام إلى: علم noun فعل \ Verb صفه \ Adjective حال Adverb يعتبر الفعل والصفة والحال مصادر للعلم فلكل علم فعل و صفه وحال

اسم Noun	فعل Verb	صفة Adjective	حال Adverb
Beauty beautification والتجميل الجمال	تجمیلBeautify	جمیلBeautiful	جمیلBeautifully
خلق Creation	خلقCreate	خلاق Creative	Creatively خلاق بشکل
حشدCrowd	حشد Crowd	مزدحمCrowded	Crowdedly ازدحام
Difference فرق	Differenhate يختلف	Different مختلف	بشکلDifferently مختلف
Difficulty صعوبة	Difficult صعب	Difficult صعب	Difficultly صعوبة
Efficiency کفاءۃ	ليس لها فعل	Efficient فعال	Efficiently بکفاءۃ
Pollution , pollutant والمواد والتلوث، الملوثة	تلوث Pollute	ليس له صفة	ليس له حال

1. Solve

They are trying to find a _____solution _____ (n.) to the problem of overcrowding, but this is a difficult problem to ______ solve ____ (v.).

2. Pollute

Most people know about air <u>Pollution</u> (n) in big cities, but they're just beginning to learn about the many <u>Pollution</u> (n) that we have inside buildings.

لماذا وضعنا كلمة Pollutionفي الفراغ الثاني ؟

لأنه جاء قبلها كلمة many وهذه الكلمة يأتي مابعدها دائما اسم

3. Crowd

There are <u>Crowd</u> (n) of people everywhere ; the mass-transit system is especially <u>Crowded</u> (adj).

4. Save

The city is not safe_____(adj) because of crime. People can't leave their homes _____safely__ (adv) at night, and the police can't provide for their safety_____ (n).

وضعنا في الفراغ الأخير اسم لأنه ما قبله كان

their

5. Beautify

Many people bring plants into their homes because the plants are <u>Beautiful</u> (adj). However, it's possible that these plants not only <u>Beautify</u> (v) the environment but also clean the air.

لوجود كلمة Only وضعنا في الفراغ الأخير فعل ,

6. Differ

The causes of indoor air pollution ____ Different _ (adj) from area to area. One reason for the ___ Difference ___ (n) is that people hear their homes ____Differently__ (adv). People in some areas burn wood for hear; in other areas, they use something ___ Different ____ (adj).



ينتهى الحال دائما بy

ملاحظة خارجية :

Had better ، Could ، May، Might ، Must ، Ought to ، Shall ، Should ، Will ، Would ، Can في أغلب الحالات مساعده لكننا نعلها معاملة الضمائر لذلك يأتي ما بعدها اسم في أغلب الحالات